
Reporter: Cum a evoluat piaþa de BCA
în 2013 ca volum ºi ca valoare? Ce ten-
dinþe noi aþi remarcat pe piaþã?

Marius Dragne: Volumul pieþei de BCA
din þara noastrã a urmat, în anul 2013,
evoluþia fluctuantã înregistratã de
întreaga piaþã de zidãrie, atingând un
nivel de circa 1,8 milioane metri cubi.
Astfel, piaþa de BCA a reprezentat, în
continuare, aproximativ jumãtate din
totalul pieþei de zidãrie. Din perspectiva
valoricã, trendul descendent al pieþei a
continuat. Valoarea estimativã a pieþei
de BCA a fost, anul trecut, de circa 80-85
milioane de euro. Aceste evoluþii deno-
tã existenþa unei lupte în piaþã în a oferi
preþuri cât mai mici pentru produsele
din portofoliu.

Xella promoveazã produse pe seg-
mentul premium, insistând pe campanii
intense de promovare ºi educare a pie-
þei în vederea utilizãrii unor produse de
calitate superioarã în etapa de execuþie
a zidurilor. Un finisaj se schimbã o datã
la câþiva ani. Peretele nu-l schimbi deloc
pe toatã durata de viaþã a unei clãdiri.
Este foarte important ce materiale alegi
atunci când zideºti pereþii.

Îmbucurãtor este, totuºi, faptul cã, în
anul 2013, am observat un uºor avans al
utilizãrii zidãriei BCA pe segmentul pro-
iectelor rezidenþiale, ca urmare a creºte-
rii gradului de informare a consumato-
rilor ºi a dorinþei acestora de a obþine o
performanþã energeticã superioarã încã
din faza de zidãrie.

Betonul celular autoclavizat (BCA) re-
prezintã o soluþie modernã, pliatã pe
nevoile clientului final. Acest aspect

a fost vizibil în piaþã, produsele din
aceastã categorie fiind preferate atât
pentru locuinþe multifamiliale, dar ºi
pentru proiecte mici individuale.

Ca tendinþe am remarcat o preferinþã

mai mare pentru blocurile de zidãrie cu
grosimi mai mari alese în vederea asi-
gurãrii unui coeficient de izolare termi-
cã superior, fãrã a mai impune necesita-
tea de a utiliza materiale suplimentare

pe faþadã. Se opteazã, astfel, pentru so-
luþii care asigurã o izolare termicã
optimã într-un mod cât mai natural ºi
ecologic. Aceste produse de zidãrie cu
grosimi mari de pânã la 50 de centime-
tri permit clãdirii sã respire, iar atribute-
le estetice ale faþadei se vor menþine
pentru o perioadã mai îndelungatã.

Reporter: Cum a evoluat piaþa mate-
rialelor termoizolante?

Marius Dragne: Anul trecut, a scãzut
numãrul proiectelor de reabilitare a clã-
dirilor multifamiliale din stocul de clãdi-
ri existent. Astfel, programul de reabili-
tare termicã a înregistrat un recul.

Datele noastre indicã un consum mai
mare de materiale termoizolante pe
segmentul construcþiilor noi. În totalul
pieþei, consumul de materiale termoi-
zolante pentru blocuri vechi are o pon-
dere mai micã de 15%. În schimb, mai
mult de 50% din consumul de materiale
t e r m o i z o l a n t e e s t e g e n e r a t d e
segmentul rezidenþial al construcþiilor
noi.

Se remarcã o orientare a clienþilor cã-
tre materiale de calitate superioarã,
care sã îndeplineascã o serie de cerinþe
tehnice importante. Astfel, sunt tot mai
preferate materialele termoizolante re-
zistente la foc. De asemenea, am remar-
cat un accent deosebit pus pe produse
de termoizolare care sunt permeabile la
vapori.

Aceste nevoi reale din piaþã ºi deschi-
derea cãtre produse moderne, de calita-
te, au stat la baza deciziei noastre de a
lansa, recent, pe piaþa din România, plã-
cile Multipor, singurul produs pentru

36 BURSA Construcþiilor nr. 3 / 2014

MARIUS DRAGNE, XELLA ROMÂNIA:

“Piaþa de BCA a fost, anul trecut,
de circa 85 milioane de euro”
Trendul valoric descendent reflectã lupta din piaþã pentru preþuri
cât mai mici
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Volumul pieþei de BCA din þara noastrã a urmat,
în anul 2013, evoluþia fluctuantã înregistratã de
întreaga piaþã de zidãrie ºi a atins un nivel de circa
1,8 milioane metri cubi, ne-a declarat Marius Dragne,
directorul general al Xella România. Piaþa de BCA a
reprezentat, în continuare, aproximativ jumãtate
din totalul pieþei de zidãrie, ne-a precizat domnia
sa, menþionând cã, din perspectiva valoricã, tren-
dul descendent al pieþei a continuat. Valoarea esti-

mativã a pieþei de BCA a fost, anul trecut, de circa
80-85 milioane de euro, conform oficialului Xella
România.

Marius Dragne apreciazã cã anul 2013 a adus un
uºor avans al utilizãrii zidãriei BCA pe segmentul
proiectelor rezidenþiale, ca urmare a creºterii gra-
dului de informare a consumatorilor ºi a dorinþei
acestora de a obþine o performanþã energeticã
superioarã încã din faza de zidãrie. Domnia sa esti-

meazã cã mai mult de 50% din consumul de mate-
riale termoizolante este generat de segmentul rezi-
denþial al construcþiilor noi.

Vânzãrile de BCA au fost susþinute, în cea mai mare
parte, tot de sectorul privat, ne-a mai spus domnul
Dragne, care a subliniat cã în continuare, lucrãrile de
renovare ºi extindere a clãdirilor existente ocupã o
pondere importantã în consumul de zidãrie ºi BCA în
þara noastrã, în special în zona ruralã.



termoizolare rigid, natural 100%, cu un
aspect similar zidãriei, având cea mai
înaltã clasã de rezistenþã la foc.

Reporter: Care credeþi cã vor fi princi-
palele motoare de creºtere ale pieþei
construcþiilor în urmãtorii ani?

Marius Dragne: Cred cã segmentul re-
zidenþial susþinut de investitori privaþi
are cel mai mare potenþial de creºtere,
dar nu neglijãm potenþialul zonei co-
merciale ºi aportul care poate fi adus
din nou de investitorii strãini în econo-
mia româneascã.

Reporter: Care produse Xella s-au
vândut cel mai bine anul trecut ºi în ce
zone ale þãrii?

Marius Dragne: Ytong oferã o gamã
variatã de zidãr ie termoizolantã,
adaptatã normativelor în vigoare ºi
respectând direcþiile ºi cerinþele de per-
formanþã energeticã impuse de Uniu-
nea Europeanã pânã în anul 2020, prin
directiva EPBD 2020.

Înregistrãm semnale foarte pozitive
cu toatã gama de produse termoizolan-
te, în special cu produsele din gama
Ytong A+, care asigurã o izolare termicã
superioarã, fãrã necesitatea unui
termosistem suplimentar.

Vânzarile au fost susþinute, în cea mai
mare parte, tot de sectorul privat, fie cã
discutãm despre investiþii în segemen-
tul rezidenþial, de proiecte comerciale
sau de proiecte de birouri. În continua-
re, lucrãrile de renovare ºi extindere a
clãdirilor existente ocupã o pondere im-
portantã în consumul de zidãrie ºi BCA

în România, în special în zona ruralã.
Reporter: Cum vã aºteptaþi sã evolue-

ze pieþele pe care activaþi în acest an?
Ce prognoze aveþi pentru sectorul con-
strucþiilor ºi creºterea economicã în
acest an?

Marius Dragne: Evoluþia pieþei de zi-
dãrie ºi, implicit, a pieþei de BCA din
România este strâns legatã de evoluþia
întregului sector al construcþiilor ºi de
modul cum acesta este ajutat sã crea-
scã. Anul 2013 a fost un extrem de difi-
cil, iar 2014 se anunþã cel puþin la fel de
greu.

Anul trecut, a existat un interes mai
mare al investitorilor privaþi în dezvol-
tarea de locuinþe. Sperãm ca acest trend
sã se menþinã ºi în 2014.

Per ansamblu, credem cã piaþa se va
menþine la un nivel similar celui din
2013.

Reporter: Care sunt estimãrile dumne-
avoastrã în privinþa vânzãrilor compa-
niei în 2014?

Marius Dragne: Ne dorim sã menþinem
acest trend pozitiv ºi sã înregistrãm un
avans al afacerilor peste ritmul de evo-
luþie al pieþei. Rãmânem optimiºti cu
privire la dezvoltarea Xella în România,
dincolo de imaginea de ansamblu a pie-
þei, încercând sã fructificãm toate opor-
tunitãþile pe care pia-
þa ni le va oferi.

Reporter: Ce produ-
se noi urmeazã sã lan-
saþi în 2014?

Marius Dragne: Ne
dorim ºi în acest an sã
completãm gama de
produse. Am lansat
deja blocurile de zidã-
rie Ytong A+ cu o gro-
sime de 50 de centi-
metri. Acesta este pro-
dusul de zidãrie cu cel
mai mic transfer termic din piaþã, fiind
în acelaºi timp cea mai mare grosime de
zidãrie din piaþã. Vom continua sã pro-

punem pieþei produse de acest tip
gândite pentru a creºte considerabil ca-
litatea fondului construit ºi care sã per-
mitã un consum minim de resurse pe
toatã durata de viaþã a unei clãdiri.

Reporter: Care sunt principalele pro-
bleme cu care vã confruntaþi pe pieþele

pe care activaþi? Sunt
cazuri de concurenþã
neloialã? Dacã da, vã
rog sã comentaþi.

Marius Dragne: Con-
curenþa acerbã din
piaþã a facilitat apari-
þia unei lupte între
producãtori, dusã ex-
clusiv prin utilizarea
atributului preþ. Acea-
stã luptã are cu sigu-
ranþã un impact nega-
tiv asupra întregii pie-

þe ºi a consumatorului final, care deseo-
ri intrã în capcana preþului cel mai mic,
fãrã a mai considera beneficiile reale
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Parte a diviziei de materiale de con-
strucþii, compania Xella România repre-
zintã, în þara noastrã, marca Ytong - cel
mai mare producãtor mondial de beton
celular autoclavizat (BCA). În luna apri-
lie 2010, a avut loc deschiderea oficia-
lã a primei facil itãþi de producþie
Ytong din România, situatã lângã Plo-
ieºti, în comuna Pãuleºti, judeþul Pra-
hova. Aceasta este una dintre cele mai
moderne unitãþi de producþie de BCA
din Europa de Est, cu o capacitate de
producþie de aproximativ 400.000 me-
tri cubi. Investiþia a fost de 32 milioane
euro. Xella mai comercializeazã în þara
noastrã ºi sisteme de termoizolare.

“Anul trecut, a scãzut numãrul
proiectelor de reabilitare a

clãdirilor multifamiliale din stocul
de clãdiri existent. Astfel,

programul de reabilitare termicã
a înregistrat un recul”.

“Mai mult de

50%
din consumul
de materiale

termoizolante este
generat de segmentul

rezidenþial al
construcþiilor noi”.



oferite de o zidãrie de calitate în proce-
sul de construire sau pe durata de viaþã
a construcþiei.

Consumatorii trebuie sã înþeleagã cã,
de la an la an, costurile de producþie nu
scad, ci cresc. Preþul unui bloc de zidãrie
nu este criteriul cel mai important în
alegerea acestor produse.

Conteazã foarte mult durabilitatea,
consumul de materiale în procesul de
zidire, gradul de izolare termicã obþi-
nut, timpii de punere în operã, costul
total per metru pãtrat de construcþie.

Toata gama de produse Ytong este
realizatã pornind de la acest principiu al
performanþei energetice superioare, iar
performanþa termicã este obþinutã
printr-un control strict al calitãþii ºi reþe-
tei produsului. Diferenþele de preþ sunt
minime raportate la materiale obiºnuite
de zidãrie. Produsele termoizolante
Ytong ajutã la eliminarea materialelor
suplimentare de termoizolatoare apli-
cate pe faþadã, iar la final costul de rea-
lizare al zidãriei poate fi chiar mai mic,
beneficiile înregistrate pe durata de via-
þã a clãdirii fiind mult îmbunãtãþite.

În general, clienþii care au construit o
datã cu produse superioare calitativ, re-
vin pentru cã înþeleg importanþa deose-
bitã a unor atribute tehnice specifice
acestor produse.

Reporter: Cum au evoluat preþurile pe
pieþele pe care activaþi în 2013 ºi ce esti-
mãri aveþi pentru acest an?

Marius Dragne: Din datele pe care le
deþinem, s-a înregistrat o scãdere a pre-
þului mediu de vânzare pentru toatã
piaþa de zidãrie, indiferent dacã discu-
tãm despre BCA sau cãrãmidã. Anul
2014 nu va aduce schimbãri majore, dar
presiunea asupra costurilor de produc-
þie este deja foarte mare, fiind posibil sã
observãm ajustãri ale preþurilor de
vânzare, care sã compenseze aceste
creºteri de costuri de producþie.

Reporter: Care sunt planurile de dez-
voltare ale Xella România în 2014 ºi pe
termen mediu ºi lung?

Marius Dragne: Ne dorim ca, pe ter-
men mediu, sã ne consolidãm investiþia
realizatã în fabrica de la Pãuleºti, cea
mai mare de pe piaþa de materiale de
zidãrie din România, realizatã în perioa-
da de crizã.

De asemenea, dorim sã facem paºi în
promovarea produselor termoizolatoa-
re naturale ºi minerale din gama Multi-
por. Credem cã în anii urmãtori se va
pune un accent din ce în ce mai mare pe
calitatea produselor de termoizolare
utilizate.

Reporter: Care este opinia dvs privind
accesul companiilor la finanþare? Dar

despre costurile de finanþare?
Marius Dragne: Accesul la finanþare

rãmâne în continuare un subiect deli-
cat, indiferent cã discutãm despre un
consumator final sau despre o compa-
nie. Piaþa are nevoie de o relaxare a
condiþiilor de finanþare, astfel încât sã
fie încurajate investiþiile ºi, implicit,
consumul în domeniul în care activãm.
Anul 2013 a implicat o îmbunãtãþire a
condiþiilor de finanþare, s-au fãcut une-
le eforturi, dar încã este nevoie de efort
suplimentar pentru a încuraja cu adevã-

rat accesul la finanþare.
Reporter: Ce impact credeþi cã va

avea, în þara noastrã, implementarea di-
rectivei privind eficienþa energeticã?

Marius Dragne: Cred cã România se ali-
niazã oarecum natural la aceste directi-
ve. Consumatorii înþeleg cât de impor-
tant este sã construieºti clãdiri care sã-þi
permitã un consum cât mai mic de
energie. Ei au observat cât de mari sunt
costurile pentru încãlzirea locuinþei ºi ce
economii pot realiza prin simpla alege-
re a unor produse special gândite pen-

tru reducerea consumului de resurse.
Sectorul rezidenþial de case unifamiliale

noi se aliniazã încet-încet la aceastã cerin-
þã. Trendul ascendent al vânzãrilor de
zidãrie termoizolantã este o dovadã
concludentã în acest sens.

Produsele de zidãrie care asigurã un
grad superior de izolare termicã sunt
foarte cerute atât pe segmentul caselor
noi unifamiliale, cât ºi în cadrul proiec-
telor multifamiliale.

Pentru sectorul rezidenþial care cu-
prinde clãdiri din fondul construit înain-
te de anii 2000 existã încã în piaþã o de-
pendenþã faþã de acþiunile autoritãþilor
locale, fapt ce împiedicã demersurile la
nivel de asociaþii de proprietari. Foarte
mulþi proprietari stau în expectativã,
aºteaptã sã vadã dacã sunt ºanse ca
blocul în care locuiesc sã fie inclus în
Programul Naþional de reabilitare
termicã.

Existã, însã, ºi numeroase cazuri de in-
tervenþii individuale realizate în vede-
rea îmbunãtãþirii gradului de izolare
termicã a unor imobile. Plãcile Multipor
au fost cerute pentru mai multe proiec-
te de izolare termicã real izatã la
interior.

Reporter: Cum comentaþi actualul
sistem de finanþare a reabilitãrilor ter-
mice?

Marius Dragne: Primãriile s-au angre-
nat într-un program care le depãºeºte
puterea financiarã. Nu este fezabil sã ne
i ma g i nã m cã toa te b l ocu r i l e d i n
România vor fi reabilitate gratis în viito-
rul apropiat dintr-un motiv simplu. Nu
existã atât de mulþi bani la buget. Fon-
durile sunt limitate.

Atragerea unor fonduri europene
pare o soluþie idealã ºi încã accesibilã.
Aceste fonduri sunt acordate condiþio-
nat ºi impun o implicare financiarã ºi
din partea beneficiarilor finali.

Este nevoie de eforturi susþinute de
educare a clienþilor finali. Pe segmentul
construcþiilor noi, clienþii încep sã înþe-
leagã importanþa utilizãrii unor mate-
riale care asigurã un grad superior de
izolare termicã încã din faza de zidãrie.
Pur ºi simplu beneficiarii înþeleg cã, al-
tfel, ar plãti ani la rând niºte sume inutil
de mari pentru încãlzirea ºi rãcirea locu-
inþelor ºi vãd cã aceastã problemã
poate fi evitatã uºor.

Consumul de energie în imobilele de
locuit este încã dublu faþã de media eu-
ropeanã.

Reporter: Vã mulþumesc!
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Nu este fezabil sã ne imaginãm cã toate blocurile din
România vor fi reabilitate gratis în viitorul apropiat
dintr-un motiv simplu. Nu existã atât de mulþi bani

la buget. Fondurile sunt limitate.

Companii


